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Dansk Told & Skatteforbund                  
Gl. Kongevej 60, 10. 
1850 Frederiksberg C 
 
 

Hovedbestyrelsesreferat 
 

1. juni 2025 
 
 
HB-referat nr. 5/2025 
 
Ordinært hovedbestyrelsesmøde mandag den 5. maj 2025, kl. 10.00 - 15.30, i Codanhus, Gl. 
Kongevej 60, 11., Frederiksberg C 
 
 
Dagsorden: 1.   Velkomst 
 2.   Godkendelse af referat 
 3.   Nyt fra sekretariatet 
 4.   Nyt fra kredse, TR-fora og udvalg 
 5.   TR-konferencer 
 6.   Eksperter og senioreksperter 
 7.   Tillæg ´25 
 8.   OK26 
 9.   0-dage og ATN 
 10. Igangsættelse af ordning vedrørende at bestemme over 3,4%  
       af pensionsbidrag og opsparingsordning  
 11. Nyt fra kompetencefronten 
 12. Kontingentregulering 

13. Eftersynet/forvaltningsanalyse i Skatteforvaltningen  
    
 
Deltagere: Jørn Rise Forbundsformand 
 Allan Christensen Næstformand 
 Bjarne H. Madsen Chefkredsen 
 Jan Magnusson DTS Valggruppe I 

Lene Höilund DTS Valggruppe II 
 Kim K. Andersen DTS Valggruppe III 
 Ulla Kær Andersen DTS Valggruppe IV 
 Charlotte Rosdahl Schou DTS Kreds I (Nord) 
 Kim Jensen DTS Kreds II (Syd) 
 Henrik Møller DTS Kreds III (Øst) 
 Marianne Nielsen Seniorkredsen 
 Kim Clausen TAT-Kredsen 
    
 Ole Pedersen Chefrådgiver, redaktør 
 Merete Keller Berdiin Advokat, chefkonsulent 

Hans Holmer Chefkonsulent 
Anita Illum Chefkonsulent 
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1.   Velkomst 

 
Jørn Rise bød velkommen til hovedbestyrelsesmødet. 
 
Der var afbud fra faglig sagsbehandler Gitte Anholm. 
 

 
2.   Godkendelse af referater 
 

Hovedbestyrelsen godkendte og underskrev referat af hovedbestyrel-
sesmødet den 22. april 2025 og underskrev det tidligere godkendte 
referat af mødet den 10. marts 2025. 
 

 
3.  Nyt fra sekretariatet 
 

Merete Keller Berdiin orienterede om Højesterets dom i de flyttesager, 
der var anlagt af forbundet på vegne af medlemmer. 
 
Forbundet fik delvist medhold i sagerne ved Landsretten, men da Admi-
nistrations- og Servicestyrelsen valgte at anke afgørelsen, kom sagen for 
Højesteret.  
 
Der var ikke enighed i Højesteret, men med dommerstemmerne tre mod 
to, afsagde Højesteret dom til fordel for Administrations- og Servicesty-
relsen, hvorfor forbundet tabte sagen. 
 
Det betyder derfor, at måling af mertransport ved flytninger fortsat har et 
udgangspunkt i en KRAK-måling og ikke noget, der er mere retvisende 
som f.eks. Google, som tager højde for trafiktæthed. Samtidig er ud-
gangspunktet, at man transporterer sig i egen bil, når der er bil i husstan-
den – uanset om man har adgang til denne bil i hverdagen eller ej. 
 
Hovedbestyrelsen drøftede dommens perspektiver og konsekvenser.  
 
Hovedbestyrelsen beklager meget den afgørelse, Højesteret er nået frem 
til med dommen. Såvel konsekvenserne for de medlemmer, som sagen 
var anlagt på vegne af, men også for den virkning dommen har for frem-
tidige forflyttelser. 
 
Jørn Rise orienterede bl.a. om følgende emner: 
 

• Der afholdes koncernfælles HR-dag i Skatteministeriet den 9. 
september 2025, hvor formændene for personaleorganisationerne 
bliver inviteret. Der afholdes endvidere TR-dag i Skattestyrelsen 
den 8. september, hvorfor det planlagt hovedbestyrelsesmøde flyt-
tes til den 12. september kl. 8.30 til 12.00. 
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• Forbundet har modtaget flere henvendelser fra medlemmer, som 
på grund af lønnens størrelse ikke har mulighed for at blive ind-
stillet til fortjenstmedaljen i forbindelse med 40-års jubilæum. 
Administrations- og Servicestyrelsen henviser til retningslinjer fra 
Ordenskapitlet. Problemstillingen belyses i en artikel i det kom-
mende nummer af Dansk Told & Skat. 

• Der har været afholdt møde med museet i Bov, som har skiftet 
navn til Told- og Grænsemuseet. Der er aftalt afregning af et min-
dre tilskud fra forbundet til museet, som i 2024 og 2025 vil be-
tyde en samlet besparelse for forbundet på godt og vel 100.000 kr. 

• Lån & Spar har behov for legitimation fra hovedbestyrelsens 
medlemmer på grund af hvidvaskregler. Link er sendt til det en-
kelte hovedbestyrelsesmedlem. 

• PFA Pension har inviteret til mødet i advisory table, hvor Allan 
Christensen vil deltage. CO10 er aktuelt i gang med forberedelser 
til forhandling af ny samarbejdsaftale med PFA. 

• Jørn Rise er inviteret til at deltage i Motorstyrelsens indvielse af 
nyindrettede lokaler den 30. juni 2025.  

 
Anita Illum orienterede om afholdte orienteringsmøder på teams for fuld-
mægtige omkring arbejdstidsregler. Der indkaldes til tilsvarende møder 
for fagkonsulenter senest efter sommerferien. 

 
 

4.   Nyt fra kredse, TR-fora og udvalg 
 

Forud for mødet var der indsendt skriftlige bidrag, som dannede grundlag 
for debat eller uddybning på mødet.  
 
Charlotte Rosdahl Schou, Kreds I (Nord), orienterede bl.a. om følgende 
emner: 
 

• Peter Sørensen valgt som ny formand for Valgenhed Randers-
Grenaa. Elin Thygesen fortsætter som tillidsrepræsentant i en 
overgangsperiode som tidligere besluttet i hovedbestyrelsen. 

 
Kim Jensen, Kreds II (Syd), orienterede bl.a. om følgende emner: 
 

• Budgetmæssige udfordringer i Person i Skattestyrelsen, hvor der 
er en intern, frivillig rokering af medarbejdere fra Borgere til Ud-
land. Ingen opgavesammenfald på adresser, hvorfor opgaverne 
ikke kan løses virtuelt på grund af, at det er permanent. 
Forbundet vil drøfte problemstillingerne med Skattestyrelsens di-
rektør. 

• Forsinkelse af elementer fra OK24, hvor aftaler og grundlag først 
er på plads efter, at de pågældende grundlønsforbedringer og op-
sparingsordningen vedrørende pensionsbidraget er trådt i kraft. 

 
Henrik Møller, Kreds III (Øst), orienterede bl.a. om følgende emner: 
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• Udfordringer med lønbudgettet i Borger i Skattestyrelsen. 
• Brug af varighedsattest i sygesager – svarer til det, der før hed læ-

geerklæring. 
• Problemer med anonyme anmodninger om aktindsigt i personale-

mapper. Forholdet er under nærmere undersøgelse. 
 

Jan Magnusson, Valggruppe I, orienterede om, at tillidsrepræsentanterne 
i Skattestyrelsen har gennemført en afstemning og valgt Stine Palmelund 
som stedfortræder for Jan Magnusson som repræsentant i hovedbestyrel-
sen. valggruppen indstiller, at Stine Palmelund konstitueres som valg-
gruppens hovedbestyrelsesmedlem fra 1. juli 2025 og indtil supplerings-
valg på repræsentantskabsmødet i oktober. 
 
Hovedbestyrelsen besluttede, at Stine Palmelund konstitueres som 
hovedbestyrelsesmedlem som repræsentant for Valggruppe I pr. 1. 
juli 2025.  
 
Lene Höilund, Valggruppe II, orienterede bl.a. om, følgende emner fra 
Gældsstyrelsen: 
 

• Ændring i direktionen samt organisatoriske ændringer af enheder 
i Gældsstyrelsen. 

• Udlånte fra Thisted til Vurderingsstyrelsen er placeret på nye op-
gaver efter ophør af udlån. 

• Status på tillægsforhandlingerne. 
 

Og fra Vurderingsstyrelsen orienterede Lene Höilund bl.a. om følgende 
emner: 
 

• Status på arbejdet med 2020-vurderingerne og med årsopgørel-
serne. 

• Tillægsforhandlingerne er afsluttet og resultatet meldt ud til dem, 
der har fået tillæg. 

• Vurderingsstyrelsen vil også til at anvende titlerne ekspert og se-
niorekspert. 

• Organisatoriske justeringer med to nye kontorchefer i tidsbegræn-
sede stillinger på tre år. 

 
Endvidere orienterede Lene Höilund om nyt fra Min A-kasse – herunder, 
at man er Danmarks billigste a-kasse for nyuddannede, nedsat kontingent 
for dimittender samt kampagne for dimittender. 

 
Ulla Kær Andersen, Valggruppe IV, orienterede bl.a. om følgende em-
ner: 
 

• Status om tillægsforhandlingerne i styrelserne. 
• Der er igangsat en forretningsanalyse i Skatteankestyrelsen, som 

forestås af et eksternt konsulentfirma. 
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• Spillemyndigheden og Skatteankestyrelsen flytter til ny fælles 
adresse for flere styrelser i Odense pr. 1. september 2025.  

• Administrations- og Servicestyrelsen starter godkendelse af tids-
registrering den 1. maj. 

• Forvaltningsanalyse i gang i Udviklings- og Forenklingsstyrelsen, 
som forestås af eksternt konsulentfirma, der skal aflevere rapport 
i uge 27. 

• Rapport om evt. flytning af opgaver fra Udviklings- og Forenk-
lingsstyrelsen til Statens It er afleveret til departementet og Fi-
nansministeriets departement, som sammen skal komme med ind-
stilling på baggrund af rapporten. 

• Der er etableret underudvalg til Samarbejdsudvalget i Udviklings- 
og Forenklingsstyrelsen, som drøfter sikkerhedsgodkendelse af 
medarbejdere i styrelsen. 

 
Kim Clausen, TAT-Kredsen, orienterede bl.a. om følgende emner: 
 

• Afholdelse af TAT-Kredsens generalforsamling og forårsmøde 
for medlemmerne. 

• Webinar afholdt for kredsens tillidsrepræsentanter, hvor de bl.a. 
blev opfordret til at deltage i forbundets tillidsrepræsentantuddan-
nelse. 

• Nedsat arbejdsgruppe arbejder videre med TAT-Kredsens krav til 
OK26. Der har været en god proces, hvor medlemmerne har følt 
sig inddraget. 

 
 
5.   TR-konferencer 
 

Jørn Rise orienterede om programmet for forbundets TR-konference for 
tillidsrepræsentanter fra Skatteministeriets område, som afholdes i audi-
toriet i Codanhus den 6. maj 2025.  
 
Jørn Rise orienterede endvidere i forlængelse af Kim Clausens oriente-
ring under punkt 4 om den afholdte TR-konference på Teams for TAT-
Kredsens tillidsrepræsentanter. 
 
Hovedbestyrelsen drøftede program og indhold på tillidsrepræsentant-
konferencen den 6. maj samt erfaringerne med den afholdte tillidsrepræ-
sentantkonference for TAT-Kredsens medlemmer.  
 
 

6.   Eksperter og senioreksperter 
 

Jørn Rise orienterede om, at der stadig udestår en nærmere beskrivelse af 
stillingerne som eksperter og senioreksperter, hvor prøveordningen fra 
Skattestyrelsen nu skal udbredes til de øvrige styrelser i Skatteforvaltnin-
gen. 
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De næste udnævnelser sker dog først i 2026, hvorfor sagen ikke umiddel-
bart har nogen hast. 
 
Hovedbestyrelsen drøftede kort anvendelsen af eksperter og seniorek-
sperter i lyset af de indhøstede erfaringer fra Skattestyrelsen. 
 
 

7.   Tillæg ´25 
 

Jørn Rise orienterede om, at tillægsforhandlingerne fortsat i gang i de fle-
ste af Skatteministeriets styrelser. 
 
Generelt er billedet af de forhandlinger, der er afsluttet, at der er opnået 
et fornuftigt resultat i form af tillæg til forbundets medlemmer. Særligt 
når det gælder engangsvederlag, hvorimod der mangler lidt på varige til-
læg. 
 
Evalueringsdrøftelserne mellem personaleorganisationerne og Admini-
strations- og Servicestyrelsen er startet op med et møde den 5. maj 2025, 
hvor Allan Christensen deltog for forbundet. Allan Christensen gav en 
orientering om evalueringsmødet. 
 
Der er konstateret, at det giver nogle skævheder, at tillæg nu beregnes pr. 
1. juli mod tidligere pr. 1. januar. 
 
Hans Holmer orienterede om, at det har skabt nogle misforståelser, at 
fagkonsulent sats 1 er med i it-værktøjet, men at denne indplacering ikke 
anvendes. Det ville kunne afhjælpes med en hjælpetekst i it-værktøjet. 
 
Hovedbestyrelsen drøftede bredt erfaringerne med årets tillægsforhand-
linger. Herunder blev der efterlyst mere ensartede retningslinjer for be-
regning og fordeling af puljerne – herunder mellem de enkelte personale-
organisationer. 
 
Allan Christensen orienterede om, at spørgsmålet om retningslinjer havde 
været drøftet på evalueringsmødet. Administrations- og Servicestyrelsen 
havde dog henvist til, at de kun laver en vejledende beregning og forde-
ling, som dog kan afviges i de enkelte styrelser. Dette kan i givet fald 
indgå i drøftelserne på sættemødet i styrelsen. 
 
Jørn Rise henviste til, at hvis der er en skæv fordeling af tillæg mellem de 
enkelte personaleorganisationer i en styrelse, kan forbundet evt. vente 
med at underskrive de indgåede aftaler indtil, der har været afholdt et 
møde mellem de tre organisationsformænd. 
 

 
8.   OK26 
 

Jørn Rise orienterede om, at arbejdet med forberedelse af krav til aftale- 
og overenskomstforhandlingerne i 2026 er godt i gang. 
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Forbundets krav er et af temaerne på den tillidsrepræsentantkonference, 
der afholdes for tillidsrepræsentanterne under Skatteministeriet den 6. 
maj 2025, og var også et af emnerne på det teams-møde, der har været 
afholdt med tillidsrepræsentanter på TAT-Kredsens område.  
 
Hans Holmer gav hovedbestyrelsen en orientering om forslag til krav, der 
er indkommet – samt de budskaber, der vil indgå på forbundets TR-kon-
ference dagen efter. 
 
Hovedbestyrelsen havde en bred drøftelse om mulige krav og temaer 
forud for OK26. 
 
Hovedbestyrelsen besluttede at forsætte arbejdet med formulering af 
forbundets krav til OK26 på baggrund af den allerede igangsatte 
proces. 
 
 

9.   0-dage og ATN 
 

Hovedbestyrelsen havde en kort drøftelse om erfaringerne med admini-
strationen af 0-dage og ATN, hvor der stadig konstateres problemer, som 
rammer medlemmerne. 
 
Forbundet er fortsat af den opfattelse, at en generel flexordning for alle 
medarbejdere i Skatteministeriets styrelser ville være at foretrække. 
 
 

10. Igangsættelse af ordning vedrørende at bestemme over 3,4% af pensionsbidrag og opspa-
ringsordning  
 

Jørn Rise orienterede om, at skemaet, der skal anvendes, hvis man ønsker 
en anden disponering af 3,4% af pensionsbidraget nu er tilgængeligt på 
Skatteforvaltningens intranet. 
 
Anita Illum orienterede om Administrations- og Servicestyrelsens udspil 
til aftale omkring administration af opsparingsordningen af tid, som blev 
aftalt ved OK24. I den generelle aftale indgår mulighed for opsparing af 
15 dage, men i aftaleudkastet er udspillet, at der kan være op til 25 dage 
på opsparingskontoen. 
 
Hovedbestyrelsen havde en generel drøftelse af udmøntningen af de to 
delelementer fra OK24 i Skatteministeriets styrelser. 
 
 

11. Nyt fra kompetencefronten 
 

Anita Illum orienterede om, at der afholdes møde i forbundets kompeten-
ceudvalg den 23. maj 2025 – samt om at hun har deltaget i det første 
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møde i det nye kompetenceudvalg under Skatteforvaltningens Hoved-
samarbejdsudvalg. 
 
Jørn Rise orienterede om, at kompetencefonden på statens område har 
haft jubilæum, men det markeres først senere. 
 
 

12. Kontingentregulering 
 

Ole Pedersen orienterede om, at ifølge § 26, stk. l i forbundets vedtægter 
skal hovedbestyrelsen træffe beslutning om, hvorvidt der gennemføres 
den automatiske regulering af kontingentet pr. 1. juni.  
 
Reguleringen sker med samme procent som den gennemsnitlige lønud-
vikling på forbundets aftaler og overenskomst på det statslige område si-
den 1. juni året før. Det beregnede kontingent oprundes opad til nærmeste 
hele kroner. 
 
Lønudviklingen på 0,41% siden 1. juni 2024 giver grundlag for følgende 
regulering af kontingentet pr. 1. juni 2025: 
 
Kontingent Nuværende Nyt afrundet 
 
Over 20 timer 528 kr. 531 kr. 
20 timer og derunder 347 kr. 349 kr. 
Ledige 264 kr. 266 kr. 
Overgangskontingent, 
TAT-Kredsen 505 kr. 508 kr. 
Ekstraordinær 164 kr. 165 kr. 
Individuelt 399 kr. 401 kr. 
 
I budgettet for 2025, som blev vedtaget på den ekstraordinære kongres 
den 15. november 2023, er der indregnet en kontingentregulering på 2% 
pr. 1. juni 2025. 
 
Hovedbestyrelsen drøftede omfanget af kontingentstigningerne – herun-
der om de i lyset af de beskedne reguleringer skulle udsættes til næste år. 
 
Et markant flertal i hovedbestyrelsen besluttede, at kontingenterne 
pr. 1. juni 2025 reguleres i overensstemmelse med lønudviklingen jfr. 
Ovenstående beretning. 
 
Dog fastholdes kontingentet for individuelt medlemskab op 399 kr. 
pr. måned. 
 
 

13. Eftersynet/forvaltningsanalyse i Skatteforvaltningen 
 

Jørn Rise introducerede drøftelserne om forbundets bidrag til det organi-
satoriske eftersyn i Skatteforvaltningen. 



Dansk Told & Skatteforbund Hovedbestyrelsesreferat nr. 5/2025  Side 9 

 
Eftersynet vil også være et af emnerne på TR-konferencen den 6. maj 
2025.  
 
Hovedbestyrelsen havde en principiel drøftelse af karakteren af de bi-
drag, forbundet skal sende til departementet. Særligt i lyset af, at forslag 
om organisatoriske ændringer også vil kunne få konsekvenser for med-
lemmer af forbundet. 
 
Hovedbestyrelsen fandt dog, at forbundet godt kan komme med princi-
pielle overvejelser omkring den nuværende struktur i Skatteforvaltningen 
og samarbejdet mellem styrelserne og påpege problemområder uden at 
komme med konkrete forslag til ændringer. 
 
Hovedbestyrelsen havde på den baggrund en bred og grundig drøftelse af 
elementer og indhold i forbundets bidrag til departementet. 
 
Forbundets bidrag bygges op omkring udgangspunktet ved etableringen 
af Skatteforvaltningen med de syv styrelser i 2018 og, hvordan Skattefor-
valtningen så sidenhen har udviklet sig i forhold til udgangspunktet.  
 
Der vil bl.a. indgå overvejelser omkring manglende samarbejde mellem 
styrelserne, dobbeltarbejde på grund af uklar ansvarsfordeling, fordeling 
af ressourcer mellem driftsenheder og stabsfunktioner samt den nuvæ-
rende ledelsesstruktur. 
 
Hovedbestyrelsen blev afslutningsvis opfodret til at levere skriftlige ud-
sagn, der kan indgå i bidraget, til Jørn Rise, som vil sammenfatte det en-
delige bidrag til departementet. 

 
 
 
 
 Jørn Rise  Ole Pedersen 
 
 
 
 

 
Godkendt på hovedbestyrelsesmødet den 11. juni 2025 
 
 

 
 
Jørn Rise Allan Christensen 

 
 
 
 

Jan Magnusson Lene Höilund 
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Ulla Kær Andersen Charlotte Rosdahl Schou 
 
 
 
 

Kim Jensen Henrik Møller 
 
 
 
 

Kim Andersen Bjarne H. Madsen 
 

  
  
  
Marianne Nielsen 
 

Kim Erik Veedfald Røgen Clausen  
 

 


